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Protokół Nr IV/19 
z IV Sesji 
Rady Powiatu w Olsztynie 
w dniu 24 maja 2019 r. 
 
Początek posiedzenia        - godz.1200 

Zakończenie posiedzenia       - godz.1415 

Spośród 25 radnych ustawowego składu rady obecnych było   - 23 
 
Pkt 1. Otwarcie Sesji. 
 

Pan Jerzy Laskowski, Przewodniczący Rady Powiatu, otworzył IV Sesję Rady 
Powiatu w Olsztynie. Następnie powitał zebranych radnych, gości oraz pracowników 
Starostwa. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, lista gości stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu, lista pracowników Starostwa stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. Pan Przewodniczący poinformował, że w chwili obecnej na sali jest 23 radnych, co 
wobec 25 osobowego składu Rady stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych decyzji. Radni, którzy usprawiedliwili swoją nieobecność to Pan Zbigniew 
Czabrycki i Pan Janusz Radziszewski. 

Następnie przypomniał, że w związku z obowiązkiem prawnym ciążącym na 
administratorze, wizerunek i głos uczestników obrad Rady Powiatu w Olsztynie będzie 
utrwalany i transmitowany zgodnie z RODO oraz ustawą o samorządzie powiatowym 
i ustawą o dostępie do informacji publicznej. Szczegółowe informacje na ten temat zostały 
zamieszczone na stronie internetowej BIP Starostwa Powiatowego w Olsztynie oraz na 
drzwiach wejściowych do sali sesyjnej Starostwa.  

Pan Jerzy Laskowski przypomniał wszystkim radnym o obowiązku zalogowania się 
do systemu, który umożliwia branie udziału w dyskusji i głosowaniu. Pan Przewodniczący 
powiedział, że zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym radnym jest 
przesyłany porządek obrad. Porządek obrad nie podlega głosowaniu, natomiast zmiany do 
przesłanego porządku obrad wprowadzić może rada powiatu bezwzględną większością 
głosów ustawowego składu rady, co w wypadku Rady Powiatu w Olsztynie wynosi 13 
głosów. Przewodniczący poinformował, że porządek obrad przesłany został w materiałach na 
sesję (porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu). Przewodniczący Rady Powiatu 
zapytał, czy są wnioski w sprawie zmian w porządku obrad.  

Pani Iwona Plaskota zgłosiła wniosek o zmianę porządku obrad polegającą na 
usunięciu punktu 10 pn. „Rozpatrzenie skargi”. Powodem tego jest potrzeba zwołania komisji 
wyjazdowej, która na miejscu oceni całą sytuację i dopiero wtedy będzie mogła odnieść się do 
przedmiotowe skargi. 

Pan Andrzej Abako zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad polegającą na 
wprowadzeniu po punkcie 10 „Rozpatrzenie skargi” dodatkowego punktu 11 pn. 
„Powierzenie zadań jednostkom samorządu terytorialnego” obejmującego rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Dywity realizacji zadania polegającego na 
zarządzaniu drogą powiatową. 

Pan Lech Nitkowski poprosił o wyrażenie zgody na zwołanie Komisji Gospodarki, 
która zaopiniuje projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Dywity realizacji zadania 
polegającego na zarządzaniu drogą powiatową. 

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że jeśli wniosek Pana Starosty zostanie przyjęty, 
wtedy, zajdzie konieczność zwołania posiedzenia Komisji Gospodarki, która zaopiniuje 
wspomniany projekt uchwały. 
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Ponieważ więcej wniosków nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie nad 
wnioskiem wniesionym przez Panią Iwonę Plaskota polegającym na zdjęciu z porządku obrad 
punktu 10 pn. „Rozpatrzenie skargi”. 

 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz 
Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Janusz Radziszewski 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia wniosku 

Starosty Olsztyńskiego o zmianę w porządku obrad sesji. 
 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz 
Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Janusz Radziszewski 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Następnie Pan Przewodniczący odczytał porządek obrad wraz z przyjętymi 

poprawkami. 
 

1. Otwarcie Sesji. 
2. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie za rok 2018 

oraz  wykaz potrzeb z zakresu pomocy społecznej i systemu pieczy zastępczej na rok 
2019. 

5. Ocena zasobów pomocy społecznej Powiatu Olsztyńskiego. 
6. Realizacja budżetu Powiatu na rok 2019 
 podjęcie uchwały (druk nr 39). 
7. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2019-2034 
 podjęcie uchwały (druk nr 40). 

8. Udzielenie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego 
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 podjęcie uchwały (druk nr 41). 
9. Zatwierdzenie regulaminów Rad Społecznych szpitali. 
 podjęcie uchwał (druki nr 42, 43). 
10. Powierzenie zadań jednostkom samorządu terytorialnego (druk nr 44). 
11. Sprawy różne i wolne wnioski. 
12. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
Pkt 2. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił o zabranie głosu Pana Starostę.  
Pan Andrzej Abako powiedział, że w okresie od ostatniej zwyczajnej sesji Rady 

Powiatu w Olsztynie (29 marca 2019 r.) odbyło się 8 posiedzeń Zarządu Powiatu w Olsztynie. 
Efektem prac Zarządu są między innymi projekty uchwał, które są ujęte w porządku obrad 
sesji. Zarząd Powiatu dwukrotnie dokonywał zmian w budżecie Powiatu na rok 2019 oraz 
podjął uchwałę w sprawie zaciągnięcia przez Powiat Olsztyński kredytu długoterminowego 
w wysokości zaplanowanej w uchwale budżetowej, tj. 26 milionów złotych. Zarząd Powiatu 
wyraził również zgodę regulację płac pracowników samorządowych Powiatu Olsztyńskiego 
w 2019 roku na kwotę 1,590.298 zł. 

Ponadto Zarząd zajmował się m.in. następującymi sprawami z zakresu: 
Jeśli chodzi o gospodarowanie mieniem Powiatu Zarząd Powiatu ogłosił rokowania na 

sprzedaż nieruchomości złożonej z 4 działek położonych przy ul. Sienkiewicza w Olsztynku. 
Są to działki położone w sąsiedztwie Domu dla Dzieci w Olsztynku. Kilkukrotnie ogłaszane 
przetargi na ich sprzedaż zakończyły się wynikiem negatywnym. W chwili obecnej znalazła 
się osoba zainteresowana zakupem całości nieruchomości po cenie przetargowej w drodze 
rokowań. Rokowania odbędą się w dniu 3 czerwca 2019 r. 
 

W okresie między sesjami Zarząd powiatu wydał: 
 7 postanowień w sprawie uzgodnienia miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego, 
 4 zgody właścicielskie na dysponowanie nieruchomościami powiatowymi na cele 

budowlane, 
 3 opinie do decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej,  
 4 decyzje w sprawie oddania nieruchomości w trwały zarząd, 
 1 opinię w sprawie zaliczenia dróg publicznych do innej kategorii dróg. 

 
Jeśli chodzi o sprawy drogowe Zarząd Powiatu zajmował się kwestią realizacji 

Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. 5 kwietnia Zarząd Powiatu otrzymał pismo od 
Marszałka Województwa z informacją, że Ministerstwo Inwestycji i Rozwoju nie wyraziło 
zgody na zwiększenie z 17% na 32% poziomu udziału środków budżetu państwa 
w finansowaniu wydatków kwalifikowanych w projekcie „Przebudowa drogi powiatowej 
1442N od skrzyżowania z DK51 w miejscowości Spręcowo do miejscowości Tuławki, dalej 
drogą powiatową 1449N przez Gady do drogi powiatowej 1430N, dalej drogą powiatową 
1430N przez miejscowość Barczewko do DK16”. Oznacza to zmniejszenie dofinansowania 
projektu o blisko 5 mln zł. Zarząd podjął szeroko zakrojone działania, zwracając się do 
najwyższych władz państwowych i parlamentarzystów z prośbą o przychylność w tej sprawie. 
Pan Starosta wyraził nadzieję, że działania te przyniosą efekt. 

Zarząd spotkał się Panią Wójt Gminy Purda w sprawie pokrycia kosztów zwiększenia 
wydatków na realizację inwestycji realizowanych w Gminie Purda w ramach 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. Niestety koszty obu inwestycji w Gminie Purda 
wzrosły łącznie o blisko 2.800.000 zł. W trakcie rozmów z Panią Wójt uzgodniono wzajemne 
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udziały we wkładzie własnym projektów. Gmina swój udział przekaże powiatowi w latach 
2020-2025.  

W dniu 12.04.2019 roku do Wojewody Warmińsko-Mazurskiego wpłynął wniosek 
o dofinansowanie projektów modernizacji i przebudowy dróg powiatowych w ramach 
funduszu dróg samorządowych. 

Jeśli chodzi o sprawy z zakresu ochrony środowiska, Zarząd rozpatrzył wnioski 
o udzielenie dotacji celowej z budżetu Powiatu Olsztyńskiego na realizację zadań z zakresu 
ochrony środowiska i gospodarki wodnej. Spłynęło 6 wniosków, spełniających wymagania 
formalne. 5 wniosków uzyskało ocenę punktową pozwalającą na udzielenie dotacji 
w wysokości 10.000 zł.  

W zakresie spraw związanych z oświatą, kulturą i sportem jedną z ważniejszych 
imprez była V Gala Sportu Powiatu Olsztyńskiego. Gala to pokłosie pracy Komisji Edukacji 
i Zarządu Powiatu, który przyznał nagrody i wyróżnienia za 2018 rok zawodnikom, trenerom 
i działaczom sportowym. 

Wyróżnienia w kategorii „Sportowiec Roku Powiatu Olsztyńskiego” otrzymali: 
 w kategorii dzieci do 13 lat – Aniela Kozłowska, Zawodniczka UKS „Hajduczek” 

Olsztyn, 
 w kategorii młodzież 14-18 lat – Igor Włodarczyk, Zawodnik Klubu Berkut 

Arachion Olsztyn, 
 w kategorii OPEN – Małgorzata Jasińska, Zawodniczka grupy kolarskiej Movistar 

Team, 
 w kategorii osób niepełnosprawnych – Ewa Cychowska, Zawodniczka UKS 

„Tempo” 25 Olsztyn. 
Tytuł „Trenera Roku Powiatu Olsztyńskiego” otrzymał Pan Piotr Gaj, trener Klubu 

Sportowego „Tęcza” Kruzy, natomiast tytuł „Zasłużonego dla Sportu” otrzymał Pan 
Wojciech Suchowiecki, reprezentujący Klub Sportowy NIEMANIEMOGĘ w Dywitach. 

Oprócz tego, Zarząd Powiatu zatwierdził wybór komisji konkursowej i powierzył Pani 
Agnieszce Gołębiowskiej-Węckowicz stanowisko Dyrektora Zespołu Szkół Rolniczych 
w Smolajnach. Pani Gołębiowska-Węckowicz, to osoba, która od roku pełniła obowiązki 
dyrektora w tej szkole. 

Aż 11 zespołów wzięło udział w III Drużynowych Mistrzostwach Powiatu 
Olsztyńskiego Szkół Ponadgimnazjalnych w Szachach o Puchar Przechodni Starosty 
Olsztyńskiego. Zawody odbyły się 4 kwietnia br. w Zespole Szkół w Biskupcu. 

Na przełomie kwietnia i maja w stajni Zespołu Szkół Rolniczych w Smolajnach 
przyszły na świat dwa źrebaki, których matkami są dwie klacze, które zostały zakupione 
w ubiegłym roku z myślą o rozwoju Zespołu Szkół Rolniczych. Jeśli chodzi o uczniów daje 
im to możliwość obserwacji zarówno matek, jak i ich młodych, co jest doskonałą lekcją 
praktyczną. Uczniowie będą mogli uczyć się, jak należy pielęgnować konia od jego 
najwcześniejszych dni. 
 Jeśli chodzi o sprawy z zakresu ochrony zdrowia Zarząd Powiatu, zgodnie ze swoimi 
ustawowymi kompetencjami, zwołał pierwsze posiedzenia Rad Społecznych Szpitali. 
Posiedzenia odbyły się 15 kwietnia (Zespół Zakładów Opieki Społecznej w Dobrym Mieście) 
oraz 14 maja (Szpital Powiatowy w Biskupcu). Pan Starosta powiedział, że pierwszymi 
efektami prac Rad Społecznych są m.in. regulaminy pracy, które Rada Powiatu będzie 
zatwierdzać na dzisiejszej sesji. 

Szpital Powiatowy w Biskupcu, w wyniku zawartej z NFZ ugody dotyczącej 
sfinansowania nadlimitów, poprawił swój wynik finansowy o kwotę 682.000 zł i zamknął rok 
2018 stratą w wysokości 801.045,69 zł. Wobec amortyzacji na poziomie 1.177.633 zł, nie ma 
ryzyka, że podmiot tworzący będzie zobowiązany do pokrycia straty szpitala. 
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2 kwietnia przed Ministerstwem Zdrowia w Warszawie odbył się protest przeciwko 
niewystarczającemu finansowaniu szpitali powiatowych w Polsce. W pikiecie wzięła udział 
delegacja Powiatu Olsztyńskiego. Znalazła się w niej m.in. Wicestarosta Joanna Michalska, 
a także dyrektorzy naszych szpitali – Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym 
Mieście i Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza w Biskupcu. Powodem protestu jest 
pogarszająca się sytuacja finansowa szpitali powiatowych w Polsce, wynikająca 
z niedostatecznej alokacji środków. 

30 osób wzięło udział w akcji poboru krwi, która odbyła się 4 kwietnia w Starostwie 
Powiatowym w Olsztynie. Udało się pozyskać prawie 11 litrów cennego płynu. 

Podczas uroczystej gali 9 maja Starostwo Powiatowe w Olsztynie otrzymało Medal 
100-lecia Polskiego Czerwonego Krzyża w dowód uznania za wieloletnie efektywne 
wsparcie.  

Zarząd nawiązał rozmowy z prof. dr hab. n. med. Wojciechem Maksymowiczem na 
temat możliwości odbywania w Powiatowym Szpitalu w Biskupcu praktyk zawodowych 
studentów na kierunkach pielęgniarstwo i lekarskich. Zarówno Profesor jak i Dyrektor 
Szpitala Powiatowego w Biskupcu, Pan Marek Pietras są zainteresowani współpracą, co być 
może w przyszłości zaowocuje wspólnymi projektami na rzecz rozwoju współczesnej 
medycyny. 

Odnośnie spraw z zakresu współpracy z organizacjami pozarządowymi, Zarząd 
Powiatu ogłosił kolejny Otwarty Konkursu Ofert na wykonanie zadań publicznych, 
związanych z realizacją zadań Powiatu Olsztyńskiego, przez organizacje pozarządowe oraz 
podmioty wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie w roku 2019. Konkurs dotyczy zadań, na które w pierwszym terminie nie 
złożono ofert. Rozstrzygnięcie konkursu nastąpi na początku czerwca.  

W Warszawie w dniach 3-4 kwietnia odbyło się XXV Zgromadzenie Ogólne Związku 
Powiatów Polskich. W obradach wziął udział Starosta Olsztyński Andrzej Abako. 
W programie posiedzenia znalazły się między innymi: przyjęcie sprawozdania z wykonania 
budżetu na 2018 rok, uchwalenie budżetu na rok bieżący, dyskusja na temat zmiany 
wysokości składki członkowskiej ZPP z 16 gr. na 17 gr. za mieszkańca, a także 
przedstawienie założeń do programu działań w 2019 roku. Na drugi dzień zjazdu 
zaplanowany został panel dyskusyjny na temat Partnerstwa Publiczno-Prywatnego oraz 
spotkanie z prezesem Narodowego Funduszu Zdrowia. Mowa była o strategii NFZ na lata 
2019-2023. 

W dniach 28 kwietnia – 3 maja 2019 roku część członków Rady Powiatu 
Olsztyńskiego odwiedziła partnerski Powiat Osnabrück. Przemówienia obok podsumowania 
dotychczasowej współpracy zawierały przemyślenia na temat minionych zdarzeń oraz 
kierunków rozwoju naszych powiatów z myślą o przyszłych pokoleniach. Sporą dozę 
użytecznych informacji stanowiły prezentacje w spółce AWIGO, zajmującej się gospodarką 
odpadami w powiecie Osnabrück, oraz w parku przemysłowym Niedersachsenpark przy 
autostradzie A1. Tu zarówno radni jak i przedstawiciele niektórych gmin powiatu 
olsztyńskiego, którzy zdecydowali się dołączyć do uczestników wyjazdu, mieli okazję do 
żywej wymiany zdań, dyskusji na tematy gospodarcze, prezentacji swoich gmin i powiatu pod 
kątem możliwości inwestycyjnych i rozwoju infrastruktury regionalnej. Jednym z głównych 
punktów programu były obchody 20-letniego już jubileuszu partnerstwa naszych powiatów  
 W dniach 16.05.-19.05.2019 w Osnabrück odbyło się drugie spotkanie polsko-
niemieckiego Forum Kobiet, współfinansowane przez Powiat Osnabrück, Powiat Olsztyński 
oraz Fundację Współpracy Polsko-Niemieckiej. Tegoroczne spotkanie poświęcone było 
tematowi przemocy w rodzinie. 
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W dniach 21-23 maja 2019 r, Wicestarosta Olsztyński, Pani Joanna Michalska wzięła 
udział w wizycie studyjnej, która odbyła się w Szkocji. Pani Wicestarosta miała okazję 
zgłębić temat związany z realizacją inwestycji w formie partnerstwa publiczno-prywatnego, 
na przykładzie oczyszczalni ścieków w Glasgow, Dundee, Edynburgu. 
 Jeśli chodzi o sprawy z zakresu bezpieczeństwa i obronności, 12 maja odbyły się 
powiatowe obchody Dnia Strażaka. W uroczystym Apelu udział wzięli funkcjonariusze 
Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Olsztynie i jednostek Ochotniczej Straży 
Pożarnej. W dalszej części uroczystości strażacy otrzymali awanse, odznaczenia oraz 
wyróżnienia. Po zakończonym apelu Komendant Miejski PSP i Starosta Olsztyński zaprosili 
uczestników uroczystości na gorącą grochówkę 

  Pan Starosta Andrzej Abako odebrał w MSWiA promesę dotacji na realizację 
zadania pn. W kont@kcie z rzeczywistością. To nazwa projektu, który był realizowany 
w Powiecie Olsztyńskim i Olsztynie. Projekt związany jest z bezpieczeństwem mieszkańców 
Powiatu i Olsztyna a dotyczy problemu związanego z używaniem telefonu komórkowego 
podczas jazdy samochodem, co stanowi niebezpieczne połączenie. Pan Starosta zaznaczył, 
że ważne jest, żeby o tym mówić i przypominać od przedszkolaka po seniorów. Od 
przyszłego roku organizowane będą m.in. konferencje dla rodziców, nauczycieli i młodzieży, 
seanse filmowe, wizyty przedszkolaków w komendach policji, konkursy dla szkół 
ponadpodstawowych, audycje radiowe, zostaną wyprodukowane spoty radiowe 
i telewizyjne oraz plakaty i ulotki. W realizację projektu zaangażowani byli: Starostwo 
Powiatowe w Olsztynie, Urząd Miasta w Olsztynie, Centrum Powiadamiania Ratunkowego 
112, Wojewódzki Ośrodek Ruchu Drogowego w Olsztynie, Komenda Miejska Policji 
w Olsztynie, Komisariaty Policji w Olsztynku, Dobrym Mieście, Barczewie i Biskupcu, klasy 
mundurowe z Biskupca, Dobrego Miasta i Olsztyna, szkoły podstawowe, gimnazja 
i przedszkola z powiatu i Olsztyna oraz TVP 3 Olsztyn i Radio Olsztyn. 
  Pan Starosta powiedział, że zakończyły się tegoroczne kwalifikacje wojskowe przed 
komisją lekarską, na którą stawiło się 636 osób z 12 gmin z terenu powiatu olsztyńskiego, co 
stanowi około 88% zobowiązanych do badania. 

 W trosce o jak najwyższy poziom świadczonych usług publicznych 
w Starostwie Powiatowym w Olsztynie prowadzone jest badanie satysfakcji klientów. 
Wnioski przyczynią się do podwyższenia poziomu jakości obsługi interesantów i 
efektywności pracy w urzędzie. Pan Starosta zachęcił wszystkich do wyrażenia swojej opinii. 
  Jeśli chodzi o promocję, 12 kwietnia na Wydziale Prawa i Administracji 
Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego w Olsztynie odbyła się konferencja 
naukowa poświęcona 20-leciu reformy samorządowej. 20 lat tej reformy to doskonała okazja 
do reasumpcji doświadczeń i transformacji zachodzących w samorządzie terytorialnym 
i administracji publicznej po 1999 roku. Główne tematy poruszane podczas konferencji 
to ustrój jednostek samorządu terytorialnego, problemy samorządu terytorialnego, wpływ 
wejścia Polski do UE na obraz polskiej samorządności, demokratyzacja i partycypacja na 
szczeblu lokalnym, cyfryzacja administracji, relacja między władzą centralną, a samorządem 
terytorialnym, zmiany w ustawodawstwie krajowym względem samorządu terytorialnego, 
instrumenty i determinanty polityki lokalnej, finanse jednostek samorządu terytorialnego, 
zarządzanie rozwojem lokalnym i regionalnym. Do udziału w konferencji zaproszeni zostali 
znani i zasłużeni samorządowcy. 

2 kwietnia 2019 roku ponad 20 osób wzięło udział w seminarium poświęconym 
możliwości rozwijania infrastruktury dystrybucji gazu ziemnego w gminach z terenu powiatu 
olsztyńskiego. W spotkaniu, które miało miejsce w Starostwie Powiatowym uczestniczyli 
wójtowie, burmistrzowie oraz przewodniczący rad gmin, z tereny powiatu olsztyńskiego. 
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Pani Joanna Michalska reprezentowała powiat na XX Samorządowym Forum 
Ekologicznym „Energie#Energia” w Rynie. Organizatorem wydarzenia był samorząd 
województwa warmińsko-mazurskiego. W wydarzeniu wzięli udział przedstawiciele 
samorządów lokalnych, instytucji związanych z ochroną środowiska, przedstawiciele 
środowisk naukowych oraz wszystkich, którym bliska jest tematyka ochrony środowiska. 
Dyskusja dotyczyła tematu zrównoważonego rozwoju energetyki na poziomie lokalnym 
i regionalnym.  

Od ostatniej sesji Powiat wsparł finansowo rzeczowo następujące inicjatywy: 

 udział reprezentacji Uczniowskiego Klubu Sportowego Akademii Sztuk Walki 
w Jonkowie, w XXX Mistrzostwach Europy w Karate Kyokushin we 
Wrocławiu, 

 organizację wydarzenia-Twarda Sztuka IV – Bieg dla Doroty. Pozytywni 
Dobre Miasto, 

 VI edycję Konkursu Wokalnego pn. Kocham Śpiewać Polskie Piosenki 
organizowanego przez Lokalną Grupę Działania Warmiński Zakątek, 

 Powiatowy Przegląd Sztuki Nieprofesjonalnej Kobiet  Kobiece Impresje  
organizowany przez GOK w Dywitach, 

 Festiwal Piosenki Patriotycznej w Jezioranach, 
 festyn rodzinny w Czerwonce, 
 zawody wędkarskie nad Jeziorem Linowskim, 
 Mistrzostwa Polski w Piłce Siatkowej Chłopców w Głuchołazach, 
 XXXII Meeting w Brydżu Sportowym, 
 Powiatowy Turniej Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego w Barczewie, 
 Dzień Dziecka w Biesalu i Unieszewie, 
 Podsumowanie XVIII edycji Akcji Szlachetna Paczka, 
 XII Międzyszkolny Konkurs Artystą Być w Gietrzwałdzie, 
 V Mistrzostwa Pierwszej Pomocy zorganizowane w Olsztynie, 
 Konkurs Piosenki Regionalnej Warmiński Wróbelek. 

Patronatem Starosty objęte zostały następujące wydarzenia: 

 Ogólnopolski Konkurs Tańca w Jezioranach, 
 Dzień Godności w Biskupcu, 
 Koncert dla Mamy i Taty w wykonaniu uczniów Szkoły Muzycznej 

w Dywitach. 

W najbliższym czasie przy wsparciu Powiatu odbędzie się: 

 Światowy Dzień Bajki, 
 XVII Międzynarodowy Festiwal Muzyki Chóralnej w Barczewie, 
 Jubileusz 25-lecia Klasztoru Sióstr Karmelitanek Bosych w Spręcowie. 

Pkt 3. Interpelacje i zapytania radnych. 

 Pan Jerzy Laskowski, poinformował, że zgodnie z § 11 ust. 2 Statutu Powiatu 
Olsztyńskiego interpelacje składa się na piśmie w sprawach zasadniczych dla Powiatu 
w każdym dowolnym momencie. Stwierdził również, że w okresie od ostatniej Sesji Rady 
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Powiatu wpłynęła interpelacja od Pana Zbigniewa Kukuć, radnego Powiatu Olsztyńskiego, 
który niestety otrzymał odpowiedź po terminie. Powodem zaistniałej sytuacji był fakt, iż 
Powiatowa Służba Drogowa nie przekazała informacji w narzuconym przez przepisy 
terminie. Zgodnie z § 12 ust. 1 Statutu Powiatu Olsztyńskiego zapytania składa się na piśmie 
w sprawach aktualnych problemów Powiatu, a także w celu uzyskania informacji 
o konkretnym stanie faktycznym. 

 Następnie Pan Przewodniczący zapytał czy są pytania odnośnie sprawozdania 
Starosty Olsztyńskiego? Wobec braku pytań Pan Jerzy Laskowski zwrócił się do Pana 
Starosty z zapytaniem czy i w jaki sposób problem ogólnopolskiego strajku nauczycieli był 
omawiany na Zarządzie? Pan Przewodniczący stwierdził, że samorządy bardzo różnie 
podchodzą do tego tematu. Nauczyciele nie dostali pieniędzy za dni, w których strajkowali. 
Samorządy potrąciły im wynagrodzenia zgodnie z obowiązującym prawem. 
 Pan Andrzej Abako powiedział, że temat ten poruszany był niejednokrotnie na 
posiedzeniach Zarządu. Pan Starosta dwukrotnie spotkał się ze strajkującymi, którzy nie 
ukrywali, że liczą na zrekompensowanie im choć w części nie wypłaconych pensji. Zarząd 
był informowany o różnych pomysłach i sposobach na rozwiązanie tego problemu. Wiele 
samorządów prześciga się obecnie w deklaracjach, w jakiej formie zwróci nauczycielom 
potrącone pieniądze. Pan Starosta stwierdził, że obecnie Zarząd przygląda się bacznie 
w jakim kierunku idą inne samorządy i jakie rozwiązania proponują. Zostało również 
wystosowane zapytanie do Minister Edukacji, czy w związku z zaistniałą sytuacją nie 
zostanie nam pomniejszona subwencja. Istnieje wiele rozwiązań, chociażby poprzez 
zwiększenie dodatku motywacyjnego lub chociażby wypłacenie pieniędzy w formie zasiłku. 
Pan Starosta  stwierdził, że Zarząd rozważa jedną z tych możliwości i gdy tylko zostanie 
podjęta decyzja radni zostaną o tym poinformowani, być może już na kolejnej sesji. 

Pani Anna Klewiado powiedziała, że zgłosili się do niej rodzice uczniów 
zainteresowanych kontynuacją nauki w szkołach ponadgimnazjalnych na terenie Dobrego 
Miasta, z prośbą o umożliwienie dzieciom dojazdu do szkół. Z relacji rodziców wynika, że 
godziny, w których kursują busy uniemożliwiają dzieciom dotarcie na czas do szkoły. Pani 
Klewiado zapytała, czy Starosta może wpłynąć na przewoźników, aby dostosowali choć  
części grafiki do potrzeb uczniów dojeżdżających do szkoły. Być może znajdą się również 
inne rozwiązania tej sprawy. 

Pan Andrzej Abako powiedział, że zajmie się tą sprawą i postara się porozmawiać 
z przewoźnikami na temat dopasowania kursów z potrzebami dzieci dojeżdżającymi do szkół. 
Pan Starosta stwierdził, że na początek należy jednak ustalić liczbę uczniów korzystających z 
tej formy transportu i przeanalizować całą sprawę. Jeśli okaże się, że liczba dzieci jest na tyle 
duża, aby zapełnić miejsca w całym autobusie, niewykluczone, że Starostwo będzie mogło 
sfinansować takie dojazdy. Pan Starosta powiedział, że wszystkim nam zależy na uczniach, 
bo od ich ilości zależy wysokość subwencji a co za tym idzie wysokość środków dokładanych 
z budżetu Powiatu. Na dzień dzisiejszy jest bardzo duże zainteresowanie nauką w szkołach 
znajdujących się na terenie powiatu olsztyńskiego. 

 
Na koniec Pan Przewodniczący złożył Pani Wicestaroście Joannie Michalskiej 

najserdeczniejsze życzenia imieninowe. 
 

Pkt 4. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie za rok 2018 
oraz  wykaz potrzeb z zakresu pomocy społecznej i systemu pieczy zastępczej na rok 
2019. 

 
Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Arkadiusza Patureja Dyrektora Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie o przedstawienie sprawozdania z działalności Powiatowego 
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Centrum Pomocy Rodzinie za rok 2018 oraz  wykazu potrzeb z zakresu pomocy społecznej 
i systemu pieczy zastępczej na rok 2019. 

Pan Arkadiusz Paturej przedstawił sprawozdanie z działalności Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie za rok 2018 oraz  wykazu potrzeb z zakresu pomocy społecznej 
i systemu pieczy zastępczej na rok 2019. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił o wystąpienie Przewodniczącego Komisji do Spraw 
Społecznych. 

Pan Waldemar Jodko poinformował, że Komisja Spraw Społecznych na swoim 
posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie za rok 2018 oraz wykazu potrzeb z zakresu pomocy społecznej i systemu 
pieczy zastępczej na rok 2019. 

Pan Andrzej Abako, po zakończonym sprawozdaniu, podziękował Panu 
Arkadiuszowi Paturejowi oraz wszystkim pracownikom Powiatowego centrum Pomocy 
Rodzinie za trud i poświęcenie jaki wkładają, aby nieść pomoc na rzecz wszystkich 
potrzebujących.  

Pan Jerzy Laskowski podziękował za wystąpienie i przedstawienie sprawozdania. 
Następnie Pan Przewodniczący poprosił o zadawanie pytań Panu Dyrektorowi. 

Pani Anna Klewido zapytała czy z rządowego programu „500+” korzystają zarówno 
dzieci znajdujące się w pieczy zastępczej jak i te przebywające w państwowych domach 
dziecka? Pani radna zapytała również z czego wynikają różnice w kosztach utrzymania 
podopiecznych znajdujących się w rodzinach zastępczych spokrewnionych, niezawodowych 
i zawodowych? 

Pan Arkadiusz Paturej powiedział, że zgodnie z ustawą formami rodzinnej pieczy 
zastępczej są: 

 rodzina zastępcza spokrewniona, która otrzymuje 800 zł na utrzymanie 
dziecka, 

 niezawodowa, która otrzymuje 1200 zł na utrzymanie dziecka, 
 zawodowa, która otrzymuje 2200 zł z racji statusu i otrzymywanego 

wynagrodzenia. 
Pan Arkadiusz Paturej odniósł się również do kwestii dotyczącej programu „500+” 

twierdząc, że wszystkie dzieci znajdujące się w rodzinach zastępczych otrzymują takie 
świadczenie. Niestety do tej pory rządowy program „500+” nie obejmował dzieci 
z państwowych domów dziecka, ale dzięki zmianom w przepisach wkrótce i te dzieci zostaną 
objęte tym świadczeniem.  

Pan Lech Nitkowski zwrócił się do Pana Dyrektora z zapytaniem, czy jest mu znany 
problem Domu Pomocy Społecznej w Barczewie, gdzie brakuje agregatu prądotwórczego? 
Stwierdził, że podczas wyjazdowego spotkania Komisji Gospodarki Pani Dyrektor zwróciła 
uwagę na fakt, iż do prawidłowego funkcjonowania Placówki niezbędny jest taki sprzęt. 
Dlatego tez Pan Nitkowski zwrócił się z wnioskiem formalnym o zakup takiego agregatu, 
zaznaczając przy tym, że agregaty, które są w posiadaniu Szpitala Powiatowego w Biskupcu, 
nie nadają się dla tej Placówki. 

 
Pkt 5. Ocena zasobów pomocy społecznej Powiatu Olsztyńskiego. 
 
W związku z brakiem dalszych pytań Pan Przewodniczący poprosił Pana Arkadiusza 

Patureja o przedstawienie ocena zasobów pomocy społecznej Powiatu Olsztyńskiego. 
Pan Arkadiusz Paturej przedstawił ocenę zasobów pomocy społecznej Powiatu 

Olsztyńskiego.  
Następnie Pan Jerzy Laskowski poprosił o wystąpienie Przewodniczącego Komisji 

do Spraw Społecznych. 
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Pan Waldemar Jodko poinformował, że Komisja Spraw Społecznych na swoim 
posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała ocenę zasobów pomocy społecznej Powiatu 
Olsztyńskiego. 

Na koniec Pan Przewodniczący, zapytał, czy są jeszcze pytania do Pana Dyrektora? 
W związku z brakiem pytań, Pan Przewodniczący zarządził 15 minutowa przerwę podczas, 
której odbyło się posiedzenie Komisji Gospodarki, w sprawie zaopiniowania projektu 
uchwały w sprawie powierzenia Gminie Dywity realizacji zadania polegającego na 
zarządzaniu drogą powiatową. 
 
Pkt 6. Realizacja budżetu Powiatu na rok 2019. 
 

Pan Przewodniczący poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na rok 2019 (druk nr 39). 

Pani Lucyna Kozikowska powiedziała, że propozycja zmian dotyczy w większości 
zadań drogowych realizowanych w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 
w gminie Jonkowo i Purda. Środki, o które należy zwiększyć nakłady inwestycyjne to kwota 
2.866.186 zł. Na wskazaną kwotę składają się: 

 przebudowa drogi od DK 16 drogą gminną wraz z budową tzw. obwodnicy Klebarka 
Małego do drogi powiatowej 1464N następnie do skrzyżowania z drogą powiatową 
1463N w miejscowości Klebark Wielki wraz z jego przebudową, gdzie kwota 
dofinansowania to 1.137.663 zł, z przeznaczeniem na pokrycie kosztów dodatkowych 
robót budowlanych. 

 poprawa ekomobilności miejskiej na terenie gminy Purda-kwota dofinansowania to 
1.660.000 zł. W związku z koniecznością rozstrzygnięcia postępowania 
przetargowego na roboty budowlane istnieje konieczność uzupełnienia środków do 
wysokości najtańszej i jedynej oferty. 

 poprawa ekomobilności miejskiej na terenie gminy Jonkowo-kwota dofinansowania to 
60.121 zł. 

Poza tymi zadaniami inwestycyjnymi uzupełnieniu wymaga również wykup gruntów pod 
ścieżkę pieszo-rowerową w Gminie Dywity. Jest to zadanie realizowane przez Gminę 
Dywity, jeśli chodzi o roboty budowlane, ale zgodnie z porozumieniem wykup gruntów 
pokrywają po połowie Powiat i Gmina. Kwota 8.402 zł jest to wznowienie wydatków 
niewygasających z roku 2018 z uwagi na wygaszenie terminu realizacji wydatków 
niewygasających i trudnościami jaki napotkała jednostka przy ustalaniu numerów rachunków 
bankowych z decyzji administracyjnych-odszkodowawczych. 

 Kwota 2.866.186 zł, która zwiększy plan finansowy PSD zostanie sfinansowana z: 
 dochodów PSD - w kwocie 101.861 zł. Te dochody związane są z realizacją wyższego 

planu opłat za zajęcie pasa drogowego, 
 przesunięć wewnątrz budżetu i w tej części środki, które przekazujemy na 

sfinansowanie są to środki zabezpieczone na remonty (następuje zmiana 
przeznaczenia), 

 wzrostu deficytu w wysokości 1.400.000 zł. 
 

Jeśli chodzi o udział Gminy Purda do zadań realizowanych na terenie gminy zgodnie 
z prośbą Pani Wójt został rozłożony w czasie i zostanie zwrócony Powiatowi w latach 2020-
2025. 

Jeśli chodzi o pozostałe zmiany w budżecie są to: 
 kwota 75.000 zł, która stanowi dofinansowanie ze strony Gminy Barczewo 

zadania ,,Dokumentacja projektowa na przebudowę drogi powiatowej Nr 1483N 
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od DK 16 do msc. Wipsowo”. Środki Gminy uzupełniają zapisane środki Powiatu 
w tej samej kwocie. Na zadania przeznacza się łącznie kwotę 150.000 zł, 

 kwota 250.666 zł, to wzrost planowanych dochodów w DPS Grazymy w związku 
ze wzrostem odpłatności pensjonariuszy i gmin za pobyt w jednostce. 
Proponowany wzrost dochodów pozostaje w jednostce z przeznaczeniem na 
uzupełnienie planu jednostki w pozycjach wydatków bieżących oraz zakup 
pralnico-wirówki-28.500 zł. 

 kwota 20.849 zł, to otrzymana darowizna przez Dom Dziecka w Biskupcu, która 
zostanie przeznaczona na wyposażenie pokoi dla dzieci oraz wyjazdy na kolonie 
i obozy. 

Pani Skarbnik powiedziała, że w ramach proponowanych zmian została przygotowana 
autopoprawka z zakresu ochrony zdrowia. Autopoprawka dotyczy wniosku złożonego przez 
Szpital Powiatowy w Biskupcu  i dotyczy realizacji zadania inwestycyjnego dotyczącego 
zakupu tomografu komputerowego. Zgodnie z wnioskiem, Szpital wnosi o zmianę nazwy 
zadania jak i środków finansowych jakie Powiat miałby przeznaczyć na te zadanie. Nowe 
brzmienie zadania to Wyposażenie pracowni diagnostyki obrazowej. Wniosek obejmuje 
również zmniejszenie nakładów inwestycyjnych na realizację tego przedsięwzięcia. Łączne 
nakłady te to kwota 2.000.000 zł, z czego 80% Powiat zamierza pozyskać w ramach rezerwy 
Wojewody a 20% zostanie wniesione przez Powiat i Gminę Biskupiec, czyli, po 200.000 zł. 
Pierwotnie w budżecie wkład własny był zabezpieczony w wysokości 660.000 zł. Po tych 
zmianach  wkład własny wyniesie 400.000 zł (po stronie Powiatu 200.000 zł po stronie 
Gminy 200.000 zł). 

W ramach przesunięć wewnątrz budżetu zadania, które wymagają omówienia i są 
istotne z perspektywy budżetu, to sprawa decyzji Ministra finansów dotycząca zwrotu kwoty 
części oświatowej subwencji ogólnej za rok 2015 w wysokości 295.536 zł. Decyzja jest 
wynikiem audytu, jaki został przeprowadzony w roku 2018, w Szkole Podstawowej dla 
Dzieci Przewlekle Chorych przy Wojewódzkim Szpitalu Rehabilitacyjnym w Ameryce, w 
zakresie wykonywania obowiązków związanych z poprawnym wypełnianiem danych w 
systemie informacji oświatowej. Zabezpieczamy środki w budżecie, przeznaczając na to 
środki zarezerwowane na nadzór oświatowo-edukacyjny w szkołach. Równocześnie Powiat 
złożył wniosek o ponowne rozpatrzenie sprawy.  

W podsumowaniu, w ramach zaproponowanych zmianach w budżecie : 
 dochody zwiększą się o 318.376 zł i będą wynosiły 173.458.215 zł, 
 wydatki zwiększa się o kwotę 1.718.376 zł i będą wynosić 206.358.215 zł, 
 deficyt budżetu Powiatu zostanie zwiększony o kwotę1.4000.000 zł i będzie 

wynosił 32.900.000 zł i zostanie sfinansowany wolnymi środkami 
w wysokości 6.197.849 zł, 

 przewidywany dług na dzień 31.12.2019 będzie wynosił 49.055.930 zł. 
 

Na koniec Pani Skarbnik poprosiła o przyjęcie proponowanych zmian w budżecie 
łącznie z autopoprawką. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej 
o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na rok 2019. 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnosi o jej przyjęcie wraz z autopoprawką. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy ktoś  chciałby zabrać głos w tej sprawie? 
  Pan Marian Piwcewicz odniósł się do stwierdzenia, które zostało użyte 
w uzasadnieniu do projektu uchwały a mianowicie  w punkcie dotyczącym poprawy 
ekomobilności miejskiej na terenie gminy Purda znalazło się wyrażenie ”…istnieje 
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konieczność uzupełnienia środków do wysokości najtańszej i jedynej oferty”. Pan Piwcewicz 
zapytał, czy rzeczywiście była to jedyna i najtańsza oferta? 

Pan Andrzej Abako powiedział, ze rzeczywiście jest to niefortunne stwierdzenie.  
W uzasadnieniu powinien być użyty zwrot jedynej ofery, która została złożona. 
  Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Budżetowej dotyczącego projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na rok 2019. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU:1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Marcin Frączek, 
Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, 
Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy 
Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna.  
BRAK GŁOSU (1) 
Grzegorz Drozdowski  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Janusz Radziszewski 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów.. 
 

Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2019 rok. 
 
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU:1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Marcin Frączek, 
Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, 
Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy 
Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna.  
BRAK GŁOSU (1) 
Grzegorz Drozdowski  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Janusz Radziszewski 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr IV/68/2019 zmieniającą uchwałę 
w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2019 rok  

  
Załącznik nr 5 

 
Pkt 7. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2019 
-2034. 
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Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na 
lata 2019 – 2034. (druk nr 40). 
 Pani Lucyna Kozikowska powiedziała, że zmiany dotyczące Wieloletniej Prognozy 
finansowej są związane ze zmianami w budżecie i dotyczą przedsięwzięć wieloletnich, czyli 
między innymi zadań realizowanych w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. 
W związku z tym, że deficyt został zwiększony, Wieloletnia Prognoza Finansowa musiała 
zostać zaktualizowana. Ostatecznie deficyt na rok 2019 będzie wynosił 32,9 mln zł i zostanie 
sfinansowany kredytem w wysokości 26.702.151 zł oraz wolnymi środkami. Przewidywana 
kwota długu na 31.12 2019 r. wynosić będzie 49.055.930,12 zł. Jeśli chodzi o wymogi 
związane z ustawą o finansach publicznych Powiat Olsztyński w latach 2020-2034 spełnia 
wymogi wynikające z osiągniętego limitu dopuszczalnego wskaźnika spłaty zobowiązań. Pani 
Skarbnik poprosiła o przyjęcie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2019 – 2034.  
 Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej 
o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 
 Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 
 Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Budżetowej dotyczącego projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na 
lata 2019 – 2034. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz 
Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Janusz Radziszewski 
 Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na 
lata 2019-2034. 

 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz 
Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna.  
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NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Janusz Radziszewski 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr IV/69/2019 zmieniającą uchwałę 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2019 - 2034 

 
 

Załącznik nr 6 
 
Pkt 8. Udzielenie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Starostę o przedstawienie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Kolno (druk nr 41). 

 Pan Andrzej Abako powiedział, że w dniu 29 marca 2019 roku Rada Powiatu 
w Olsztynie podjęła uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Kolno, 
z przeznaczeniem na dofinansowanie realizacji zadania z zakresu ochrony przeciwpożarowej 
pn. „Zakup wozu bojowego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Kruzach”.  

Wnioskiem z dnia 19 kwietnia 2019 r. uzupełnionym w dniu 29 kwietnia 2019 r. Wójt 
Gminy Kolno zwrócił się z prośbą o zmianę podjętej uchwały ze względu na zmianę nazwy 
zadania na: „Zakup gaśniczego wozu strażackiego ze zbiornikiem na wodę TLF 16 Mercedes-
Benz z przeznaczeniem dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Lutrach”. Zmiana nazwy zadania 
wynika z tego, że aktywność OSP w Lutrach jest ponad czterokrotnie większa niż aktywność 
OSP w Kruzach, a ponadto jej usytuowanie przy skrzyżowaniu drogi krajowej nr 57 i drogi 
wojewódzkiej nr 593 sprawia, iż OSP w Lutrach zdecydowanie szybciej dotrze na miejsce 
zdarzeń drogowych i pożarowych na terenie gminy. Zakres zadania pozostaje bez zmian. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej 
o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Budżetowej dotyczącego projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Kolno. 

 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz 
Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław 
Trzaskowski, Jarosław Wolak, Artur Wrochna.  
BRAK GŁOSU (1) 
Jerzy Tytz  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Janusz Radziszewski  
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Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 
 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Kolno. 
 
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz 
Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław 
Trzaskowski, Jarosław Wolak, Artur Wrochna.  
BRAK GŁOSU (1) 
Jerzy Tytz  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Janusz Radziszewski 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr IV/70/2019 zmieniającej uchwałę 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Kolno. 
 

Załącznik nr 7 
 
Pkt 9. Zatwierdzenie regulaminów Rad Społecznych szpitali. 
  
 Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Starostę, o przedstawienie projektu uchwały 
w sprawie zatwierdzenia regulaminu Rady Społecznej Szpitala Powiatowego im. Jana 
Mikulicza w Biskupcu (druk nr 42) oraz regulaminu Rady Społecznej Zakładu Zespołu 
Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście (druk nr 43). 
 Pan Andrzej Abako powiedział, że  zmiany w regulaminach mają charakter raczej 
techniczny, wiązany ze zmianą trwania kadencji z 4 do 5 lat. W regulaminie Rady Społecznej 
Zakładu Zespołu Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście zmianie uległa również liczba 
członków. Obecnie w skład Rady Społecznej będą wchodzić. Przewodniczący i sześciu 
członków, a nie jak do tej pory pięciu. 
 Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych 
o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
Regulaminu Rady Społecznej Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza w Biskupcu. 

Pan Waldemar Jodko powiedział, że Komisja Spraw Społecznych pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Spraw Społecznych dotyczącego projektu uchwały 
w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej Szpitala Powiatowego im. Jana 
Mikulicza w Biskupcu. 

 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

Wyniki głosowania: 
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ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz 
Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław 
Trzaskowski, Jarosław Wolak, Artur Wrochna.  
BRAK GŁOSU (1) 
Jerzy Tytz  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Janusz Radziszewski  

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 
 
Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 

w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej Szpitala 
Powiatowego im. Jana Mikulicza w Biskupcu. 

 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz 
Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław 
Trzaskowski, Jarosław Wolak, Artur Wrochna.  
BRAK GŁOSU (1) 
Jerzy Tytz  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Janusz Radziszewski  

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 

 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr IV/71/2019 w sprawie zatwierdzenia 
Regulaminu Rady Społecznej Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza w Biskupcu 
 
 

Załącznik nr 8 
 
Następnie Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Spraw 

Społecznych o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały w sprawie 
zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej 
w Dobrym Mieście. 

Pan Waldemar Jodko powiedział, że Komisja Spraw Społecznych pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Spraw Społecznych dotyczącego projektu uchwały 
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w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej 
w Dobrym Mieście. 

 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz 
Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna. 
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Janusz Radziszewski. 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 

w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej Zespołu 
Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście. 

 
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz 
Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Janusz Radziszewski  

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr IV/72/2019 w sprawie 

zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej 
w Dobrym Mieście. 

 
 

Załącznik nr 9 
 
Pkt 10. Powierzenie zadań jednostkom samorządu terytorialnego. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Starostę o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie powierzenia Gminie Dywity realizacji zadania polegającego na zarządzaniu drogą 
powiatową (druk nr 44). 
 Pan Andrzej Abako powiedział, że Pan Daniel Zadworny, Wójt Gminy Dywity, 
wystąpił z wnioskiem o powierzenie zadania polegającego na opracowaniu dokumentacji 
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projektowej oraz pełnieniu funkcji inwestora dla zadania polegającego na budowie ciągu 
pieszo – rowerowego wzdłuż drogi powiatowej Nr 1449N. Zarząd na swoich posiedzeniach 
rozpatrywał tą sprawę. Okazało się, że w tej sytuacji dojdzie do nałożenia się dwóch zadań, 
jednego związanego z budową ścieżki i jednego już kontynuowanego związanego ze 
Zintegrowanymi Inwestycjami Terytorialnymi. W związku z powyższym zwrócono się 
z prośbą do Marszałka z zapytaniem, czy te dwa zadania nie będą kolidować ze sobą i nie 
naruszą zasady trwałości projektu. Jeśli Pan Marszałek nie zgodzi się na wykonanie obu tych 
zadań jednocześnie, wtedy ten teren zostanie wyłączony z ZIT-u i Pan Wójt będzie mógł 
wykonać ścieżkę, ale poza zadaniami, które wykonywane są w ramach ZIT-u. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarki 
o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie 
Dywity realizacji zadania polegającego na zarządzaniu drogą powiatową. 

Pan Lech Nitkowski powiedział, że Komisja Spraw Gospodarki pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są inne głosy w dyskusji? 
Pan Daniel Nadworny podziękował za  rozszerzenie porządku obrad i wyraził 

nadzieję, że głosowanie nad projektem uchwały przebiegnie pomyślnie dla Gminy. Obecnie 
przy drodze powiatowej kontynuowana jest bardzo duża inwestycja budowy ścieżki pieszo-
rowerowej Dywity - Różnowo, która została rozpoczęta już w zeszłej kadencji. Dzięki 
środkom na tą inwestycję Gmina może się pochwalić ponad 5 km ścieżki, która przesłuży się 
mieszkańcom. Pan Nadworny powiedział, że ma nadzieję na pozyskanie kolejnych 3 mln, na 
wybudowanie kolejnej ścieżki, kontynuując tą, która została rozpoczęta w poprzedniej 
kadencji. Wyraził nadzieję, że Pan Marszałek uzna, iż oba zdania są komplementarne i się 
uzupełniają. Zaznaczył jednocześnie, że, aby można było rozpocząć prace projektowe 
niezbędna jest zgoda Rady Powiatu, co umożliwi podpisanie porozumienia. Pan Nadworny 
podziękował za partnerskie podejście do spraw związanych z realizacją projektu. 

Pan Lech Nitkowski powiedział, że zapewne nie jest to ostania prośba Pana Wójta. 
Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Pani Krystyna Szter zwróciła uwagę, iż podczas wzmożonych opadów deszczu 

w Dywitach przy drodze powiatowej, przy której ma powstać dróżka pieszo-rowerowa tworzą 
się ogromne kałuże, które utrudniają przejazd. Pani radna wyraziła nadzieję, że zarówno Pan 
Wójt jak i odpowiednie służby będą czuwały nad tym, aby w przyszłości ta droga nie była 
podmywana. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Gospodarki dotyczącego projektu uchwały w sprawie 
powierzenia Gminie Dywity realizacji zadania polegającego na zarządzaniu drogą powiatową. 

 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz 
Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Janusz Radziszewski. 
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Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie podjęcia uchwały w sprawie powierzenia Gminie Dywity realizacji zadania 
polegającego na zarządzaniu drogą powiatową. 

 
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz 
Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Janusz Radziszewski  
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr IV/73/2019 w sprawie powierzenia 
Gminie Dywity realizacji zadania polegającego na zarządzaniu drogą powiatową. 

 
 

Załącznik nr 10 
.Pkt 11. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że zmarł Kazimierz Skupień – samorządowiec, 
strażak-ochotnik, społecznik. Jego odejście to wielka strata dla nas wszystkich. Brał czynny 
udział w reformie samorządowej, skutkującej utworzeniem powiatów w Polsce. Po udanym 
starcie w wyborach został radnym Rady Powiatu w Olsztynie, a następnie Wicestarostą 
Olsztyńskim. Serce oddał Powiatowi Olsztyńskiemu, będąc radnym kolejnych, czyli II i III 
kadencji, kiedy to pełnił funkcję Przewodniczącego Komisji Budżetowej. Pan 
Przewodniczący poprosił wszystkich zebranych o upamiętnienie zmarłego Kazimierza 
Skupień minutą ciszy.  

Pan Przewodniczący  poinformował również, iż wpłynęło pismo od Ministerstwa 
Kultury i Dziedzictwa Narodowego z informacją o udzieleniu dotacji Parafii 
Rzymskokatolickiej w Bartągu  w wysokości 380.000 zł. Wpłynęło również pismo od 
Przewodniczącej Sejmiku Województwa Warmińsko – Mazurskiego informujące o podjęciu 
przez Sejmik Województwa Warmińsko – Mazurskiego Stanowiska z okazji 15-lecia 
członkostwa Rzeczypospolitej Polskiej w Unii Europejskiej. 
 Pan Lech Nitkowski przypomniał, że 27 maja przypada Dzień Samorządu 
Terytorialnego i  wyraził uznanie i szacunek wszystkim osobom, które przyczyniły się do 
jego powstania i działalności. 

Pan Jarosław Wolak poinformował. że 2 czerwca 2019 roku, na parkurze w 
Smolajnach odbędzie się Dzień Woźnicy. Impreza rozpocznie się o godzinie 10.00 
czempionatem rocznych źrebiąt. Rozegrany zostanie również konkurs zrywki drewna, zwózki 
słomy i powożenia bryczkami.  



 20

Pani Joanna Michalska poinformowała, że w dniach 16.05.-19.05.2019 w Osnabrück 
odbyło się drugie spotkanie polsko-niemieckiego. Forum Kobiet, współfinansowane przez 
Powiat Osnabrück, Powiat Olsztyński oraz Fundację Współpracy Polsko-Niemieckiej. 
Tegoroczne spotkanie poświęcone było tematowi przemocy w rodzinie. Głównym celem 
projektu jest poznanie problemów kobiet polskich i niemieckich oraz sposobów ich 
rozwiązywania związanych ze zjawiskiem przemocy w rodzinie. Kolejnym jest podtrzymanie 
współpracy kobiet i jej kontynuacja w innych trudnych obszarach. Pani Wicestarosta 
zapowiedziała, ze w przyszłym roku planuje spotkanie poświęcone temu jak kobiety we 
współczesnym świecie potrafią organizować sobie czas wolny. Pomimo, że funkcje żony 
i matki wciąż stanowią swoistego rodzaju „podstawę” kobiecości w wielu kulturach, jednak 
stopniowo ustępują one miejsca innym, niemniej ważnym ze społecznego punktu widzenia, 
rolom. I tak jak zmieniło się znaczenie kobiety w społeczeństwie, tak też zmienił się sposób 
spędzania wolnego czasu w kobiecym wydaniu. 
  Pan Jerzy Laskowski wspomniał również, iż w dniach 28 kwietnia – 3 maja 2019 
roku część członków Rady Powiatu Olsztyńskiego odwiedziła partnerski Powiat Osnabrück, 
gdzie strona niemiecka jak zawsze wykazała się niezwykłą gościnnością i serdecznością w 
stosunku do naszej delegacji. W związku z tym Pan Laskowski zaznaczył, że należałoby 
pokazać naszym niemieckim sąsiadom, że i my potrafimy w należyty sposób ugościć naszych 
sąsiadów  
 Pan Andrzej Abako odpowiedział, że wkrótce nadarzy się stosowna okazja, aby 
pokazać naszą polską gościnność, gdyż w dniach 29.05.2019-02.06.2019 Nasz Powiat 
odwiedzą przedstawiciele niemieckiego stowarzyszenia Caritas. Pan Starosta powiedział, że 
liczy na to, że wśród radych znajdą się osoby chętne, aby towarzyszyć delegacji niemieckiej 
podczas ich pobytu w Polsce. 
 
 Pkt 12. Zamknięcie obrad Sesji.  
 

Pan Jerzy Laskowski zamknął obrady IV sesji Rady Powiatu w Olsztynie w dniu 24 
maja 2019 r.  

 

Sporządzili: 
Marta Kuczyńska 
Piotr Ulatowski 
Iwona Zaworska 
 

 
Załączniki: 
1. Lista obecności radnych.  
2. Lista obecności gości. 
3. Lista pracowników Starostwa. 
4. Porządek obrad sesji.  
5. Uchwała Nr IV/68/2019 zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego 

na 2019 rok . 
6. Uchwała Nr IV/69/2019 zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2019 – 2034. 
7. Uchwała Nr IV/70/2019 zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Kolno. 
8. Uchwała Nr IV/71/2019 w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej Szpitala 

Powiatowego im. Jana Mikulicza w Biskupcu. 
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9. Uchwała Nr IV/72/2019 w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej Zespołu 
Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście. 

10. Uchwała Nr IV/73/2019 w sprawie powierzenia Gminie Dywity realizacji zadania 
polegającego na zarządzaniu drogą powiatową. 

 

 

 

  


